

## Executive Chancellor 常務院長

## Prof. Frank Fu BBS, MH, JP 傅浩堅教授

Professor Frank Fu was graduated from St. Paul's College and received his BA from Dartmouth College in 1971 and his Master and Doctorate degrees from Springfield College in 1973 and 1975. He has served as the Associate Vice President and Chair Professor, Dean of the Faculty of Social Sciences, and the Director of Dr. Stephen Hui Research Centre for Physical Recreation and Wellness at Hong Kong Baptist University, Supervisor of the J.C. Ti-I College, Member of the Sports Commission and Chairman of the Elite Sports Committee and Hong Kong Coaching Committee. He is presently the President of the Society of Chinese Scholars on Exercise Physiology and Fitness, Supervisor of the HKBU Affiliated School cum Wong KM Primary and Secondary Schools, and Chairman of Hong Kong Anti-Doping Committee. He was invited to join the Senior Professor Society of China in 2002 and was appointed Justice of Peace by the SAR Government of Hong Kong in 2004. In 2009, he was awarded the Medal of Honour and in 2021, the Bronze Bauhinia Star award by the SAR Government of Hong Kong. Professor Fu has published over 100 journal articles and over 20 textbooks. He travelled extensively and given lecturers and presentations all over the world. Prior to joining Hong Kong Baptist University in 1992, he worked at the Ottawa YM-YWCA (1975-77), University of Ottawa (1977-78), Springfield College (1978-83), and the Chinese University of Hong Kong (1983-92). He is presently a Fellow of the American Academy of Kinesiology and Physical Education, the Research Consortium of the AAHPERD, the Hong Kong Recreation Management Association, the Hong Kong Association of Sports Medicine and Sports Science and Hong Kong Social Enterprises Research Academy. He was also awarded Professor Emeritus by HKBU.

傅浩堅教授,1968年畢業於香港聖保羅書院,1971年畢業於美國達特茅思大學獲文學學士,1973年於美國春田大學獲碩士學位及1975年獲博士學位。在香港,傅教授曾任香港浸會大學協理副校長,講座教授,社會科學院院長,體育系主任及許士芬體康研究中心主任,香港賽馬會體藝中學校監,香港體育學院董事局成員,香港教練培訓委員會主席,香港體育委員會成員及香港精英體育事務委員會主席,是现任華人運動生理與體適能學者學會會長,香港浸會大學附屬學校王錦輝中小學校監,香港運動禁藥委員會主席,並於2002 年加入中國老教授協會,2004年獲香港特區政府委任為太平紳士,2009年獲頒授榮譽頒章 及2022年獲頒授铜紫荊星頒章。在學術研究方面,傅教授曾發表論文逾百篇及二十餘本書刊。並曾赴歐、美、拉丁美洲及亞洲等十多個國家進行學術報告,又多次被邀請爲國際會議的主講者。傅教授在1992加入香港浸會大學,他曾服務於加拿大渥太華基督教青年會(1975-77),渥太華大學(1977-78),春田大學(1978-83)和香港中文大學(1983-92)。 現為美國體育及運動科學學院院士,美國體育康樂運動協會科研所院士,香港康樂管理協會院士,香港運動醫學及科學學會院士,香港社會企業研究院士及香港浸會大學荣休教授。

